

Circular No. (8) 2019

Date: 24/07/2019

**To All Companies, Beauty Centers and users
importing tattoo machines and tattoo ink**

**Sub: Prohibition of Importation and usage of
Tattoo-ink**

The National Health Regulatory Authority would like to alert all importers, marketing firms, beauty centers and users that the importation of tattoo inks is prohibited. This is because of its serious side effects on the skin. This ink is manufactured from heavy metals to give it different colors such as: copper, aluminum, chromium, nickel, mercury, iron and zinc. Where users of this type of ink are exposed to swelling and burning when doing magnetic resonance imaging. However, these inks may be contaminated with bacteria that cause infections and skin irritations that requires long-term antibiotic treatment.

The European Union and the US Food and Drug Administration have issued a serious warning on the use of these inks and have withdrawn many of them due to the severity to users. This warning includes the inks manufactured from herbs.

Therefore it is strictly prohibited to import, sell and use Tattoo ink in order to protect public health. All saloons and beauty centers must dispose these inks immediately.

Your cooperation is highly appreciated in improving health services in the Kingdom

الدكتورة مريم عذبي الجلامه
الرئيس التنفيذي

Reference:

<https://www.fda.gov/cosmetics/cosmetics-recalls-alerts/fda-advises-consumers-tattoo-artists-and-retailers-avoid-using-or-selling-certain-tattoo-inks>

<https://ec.europa.eu/jrc/en/publication/eur-scientific-and-technical-research-reports/safety-tattoos-and-permanent-make-final-report>

تعميم رقم (8) لسنة 2019

التاريخ: 2019/07/24م

**إلى جميع الشركات المسوقة لأجهزة الوشم والصالونات
والمستخدمين**

**الموضوع: منع استيراد واستخدام الاحبار المحتوية على
مواد محظورة المستخدمة في أعمال الوشم**

تنوه الهيئة الوطنية لتنظيم المهن والخدمات الصحية جميع الشركات المسوقة لأجهزة الوشم والصالونات والمستخدمين بحظر استيراد واستخدام وبيع الحبر المستخدم في أعمال الوشم (التاتو) والمكياج الدائم (وشم الحواجب والكحل الدائم) والتي تحتوي على مواد محظورة وفقاً للمراجع ادناه، وذلك لما له من آثار جانبية خطيرة على الجلد، حيث يدخل في تصنيعه المعادن الثقيلة لإعطائه الالوان المختلفة مثل: النحاس، الألمنيوم، الكروم، النيكل، الزنك، الحديد والزنك. مما يعرض مستخدمين هذا النوع من الاحبار الى التورم و الحرق عند القيام بالتصوير بالرنين المغناطيسي، غير أن هذه الاحبار قد تكون ملوثة ببكتريا تسبب الالتهابات والتهيجات الجلده التي تتطلب علاجاً مطولاً بالمضادات الحيوية.

وقد اصدر الاتحاد الاوروبي وهيئة الغذاء والدواء الأمريكية تحذيراً هاماً بشأن استخدام هذه الاحبار وقامت بسحب العديد منها لشدة خطورتها على المستخدمين ويشمل هذا التحذير الاحبار المصنعة من الاعشاب.

لذا فإنه يمنع منعاً باتاً استيراد و بيع واستخدام أحبار التاتو وذلك للحفاظ على الصحة العامة وعلى جميع المسوقين والصالونات ومراكز التجميل التخلص منها على الفور.

هذا ما لزم توضيحه ونشكركم على تعاونكم الدائم في الارتقاء بالخدمات الصحية بالمملكة.